國立勤益科技大學

   96   學年度教學內容綱要
	開課年級
	1
	開課學期
	1
	預修課程
	

	科目名稱
	設計概論
	修    別
	
	學分數

學時數
	2

	授課教師
	林明賢

	教 科 書
	

	參 考 書
	1. 設計概論，佐口七朗，藝風堂。
2. 視覺傳達設計概論，陳俊宏楊東民，全華科技 
3. 創意活力，楊裕富，田園城市。
4. 後現代設計藝術Ｅ行銷品味論，楊裕富林萬福，田園城市 。
5. 基本設計概論，張建成譯，六合出版。

	評量方式
	本科目之評量依學員出席率、學習態度、學習狀況及期中作業與期末作品做為評量標準（學習態度40%、期中作業30%、期末作業30%）。 



	內容

綱要
	1. 設計的基本涵義：設計的概念、設計的基本要素、設計與文化、設計學的對象和範圍。

2. 設計的本質、設計的特徵、設計的精神性、設計的功能性。
3. 設計的分類：視覺傳達設計、工業設計、空間設計、數位設計。
4. 設計與科學的關係、設計與材料、設計管理。
5. 設計與視覺、設計與知識、設計情感。
6. 設計的發展：手工時代的設計、工業時代的設計、後工業時代的設計。
7. 藝術對設計的影響、藝術的圖像意義與設計。
8. 視覺傳達設計、工業設計、空間設計與作品分析。



National Chin-Yi University of Technology

 Institute Of                                   （Research）
Year of 2007 syllabus of teaching abstract
	Year
	1
	Semester
	
	Pre-taking Course
	

	Course
	Introduction to Design
	□ Required

□ Optional
	
	Credit

 Hour
	2

	Instructor
	Lin,Ming-hsien

	Textbook
	

	Reference
	1.設計概論，佐口七朗，藝風堂。
2.視覺傳達設計概論，陳俊宏楊東民，全華科技 
3.創意活力，楊裕富，田園城市。
4.後現代設計藝術Ｅ行銷品味論，楊裕富林萬福，田園城市 。
5.基本設計概論，張建成譯，六合出版。

	Scoring
	Students will be evaluated based on the presence, learning attitude (40%), learning progress, mid-term (30%) and final works (30%).


	Syllabus
	1.Basic understanding of design: the concept of design, basic elements of design, design and culture, objects and dimension of design

2.Essence of design, characteristics of design, spirit of design, and functionality of design

3.Categories of design: visual communication design, industrial design, space design, and digital design

4.Relations between design and science, design and material, and design management

5.Design and vision, design and knowledge, design and emotion

6.Development of Design: design in the era of manual works, design in the industrial era, and design in the post-industrial era

7.Influence of art on design, and artistic icons and design

8.Visual communication design, industrial design, space design and works analysis. 



















